
   Protokół Nr XXIV/12
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 29 marca 2012 roku

Otwarcie obrad – godz. 1506

Zamknięcie obrad – godz. 1752

Ad. 1

Obrady otworzył Przewodniczący RM witając radnych i przybyłych gości.

Ad. 2

Na podstawie listy obecności Przewodniczący RM stwierdził, że obrady są prawomocne – w 
sesji uczestniczyło 15 radnych (lista obecności radnych oraz lista obecności sołtysów i gości 
zaproszonych stanowią załączniki do protokołu).

Ad. 3

Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał radnego Franciszka Majdaka.

Ad. 4

Przewodniczący RM –  zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej w 
Radkowie z dnia 23 lutego 2012 roku. 

Nie wniesiono uwag do protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 23 lutego 2012 roku i 
przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem:
Głosowało 15 radnych:   za – 15     przeciw – 0    wstrzymało się – 0 .

Ad.5

Przewodniczący RM – zapytał czy są uwagi i propozycje dotyczące dostarczonego radnym 
porządku obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu).

Nie wniesiono uwag do w/w porządku obrad i przystąpiono do głosowania nad przyjęciem:
Głosowało 15 radnych:   za – 15     przeciw  - 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 6
Ocena stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego w gminie za rok 2011

Andrzej Czerniatowicz – Komendant Komisariatu Policji w Nowej Rudzie – złożył informacje 
z oceny stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Radków za rok 
2011 w zakresie dotyczącym policji – informacja stanowi załącznik do protokołu. Komendant 
podziękował wszystkim za nową siedzibę Policji w Radkowie oraz za wspólne patrole Policji i 
Straży Miejskiej.

J. Gorczycki – zapytał o dopalacze sprzedawane na terenie Czech, czy coś się robi w tym 
kierunku. 



A. Czerniatowicz - wyjaśnił, że na terenie Radkowa nie zarejestrowano placówki która 
sprzedawała dopalacze, sklepy znajdowały się na terenie Nowej Rudy i Kłodzka. Były 
jednostkowe przypadki, że obywatele czescy przyjeżdżający na teren Polski próbowali 
handlować dopalaczami jednak Gmina Radków była bezpieczna od takich procederów.  Na 
terenie Nowej Rudy działa  zespół  do spraw przestępczości antynarkotykowej, który 
wykrywa nieznaczne ilości środków odurzających. 

Ryszard Lewandowski – z-ca Komendanta PSP w Kłodzku  – złożył informację oceny stanu 
bezpieczeństwa pożarowego na terenie gminy Radków w zakresie działań należących do 
Państwowej Straży Pożarnej –  informacja stanowi załącznik do protokołu. Pan R. 
Lewandowski wręczył Burmistrzowi Miasta i Gminy podziękowanie za pomoc w zakupie 
sztandaru dla PSP. 

J. Gorczycki – odniósł się do przedstawionego sprawozdania w zakresie podpaleń na terenie 
Gminy Radków i Powiatu Kłodzkiego –  zapytał jakie wnioski są wyciągane i ile wykryto 
sprawców podpaleń.

R. Lewandowski - wyjaśnił, że dla straży wykrywanie podpalaczy jest bardzo trudne, a 
tematem działań straży pożarnej  jest gaszenie pożarów.  Sprawa podpaleń jest naświetlana 
w mediach i gazetach oraz prowadzone są współdziałania z Policją.

Rafał Chorzewski – Dowódca JRG w Nowej Rudzie – dodał, że prowadzony jest monitoring 
co dzieje się na terenie Radkowa a Komendant jest informowany gdzie występuje nasilenie 
podpaleń. 

Bogusław Proszek – Komendant Gminny OSP w Radkowie – złożył sprawozdanie z oceny 
stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego OSP działających na terenie gminy Radków za 
2011 rok – sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Leszek Dorszewski –  Komendant Straży Miejskiej w Radkowie pełniący jednocześnie 
obowiązki Kierownika Referatu Bezpieczeństwa Publicznego udzielił wyjaśnień radnemu J. 
Gorczyckiemu w sprawie ustalenia sprawców podpaleń –  w bieżącym roku ustalono w 
czterech przypadkach kilka osób dokonujących podpaleń, które objęte są przez Zespół ds. 
Nieletnich Komisariatu Policji w Nowej Rudzie. Przy realizacji tych zadań Straż korzysta ze 
źródeł komunikacji społecznej i wspólnie z funkcjonariuszami policji są prowadzone 
stosowne działania zmierzające do pociągnięcia sprawców do odpowiedzialności karnej. 
Komendant złożył sprawozdanie o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy 
Radków za rok 2011 w zakresie zadań należących do Straży Miejskiej - sprawozdanie 
stanowi załącznik do protokołu.

R. Chorzewski –  Dowódca JRG w Nowej Rudzie –  złożył sprawozdanie z oceny stanu 
bezpieczeństwa pożarowego za 2011 rok – sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Burmistrz – odniósł się do przedstawionych sprawozdań. Burmistrz jest odpowiedzialny za 
bezpieczeństwo w gminie i stara się je tak budować, aby mieszkańcy byli bezpieczni, nie jest 
to możliwe w idealny sposób ale jest możliwe w dużym stopniu do osiągnięcia. Przez lata 
pracy i doświadczeń przy pomocy współpracy służb związanych z bezpieczeństwem został 
osiągnięty dobry poziom. Organizacja służb, które działają na rzecz mieszkańców na terenie 
Powiatu  Kłodzkiego  zorganizowana  jest  dobrze,  dzisiaj  korzystając  z  pomocy  służb 
bezpieczeństwa w krótkich okresach można szybko uporać się z zagrożeniami, jakie mają 
miejsca w gminie. Burmistrz  podziękował Komendantom, Dowódcom i wszystkim  służbom 
mundurowym sprawującym  bezpieczeństwo  za  pomoc  i  czuwanie  oraz  za złożenie 
sprawozdań.  Burmistrz stwierdził, że jest zapotrzebowanie i uwagi do bezpieczeństwa na 
obszarach  szkół  i  obiektów  sportowych,  gdzie  nie  można  czuć  się  bezpiecznie  pod 
względem  odpowiedzialności  a  do  problemu  należy  podejść  systemowo  (monitoring). 



Burmistrz  poprosił  o  wsparcie  w  sprawie  budowy  Centrum  Szkoleń,  Działań 
Przeciwpowodziowych  w  Ścinawce  Średniej  ostatniej  łączącej  placówki  na  którą  jest 
pozwolenie budowlane i kosztorys. Burmistrz chciałby wzmocnić operatywność w systemie 
ratownictwa  w  Ścinawce  Średniej,  poprosił  Komendanta  Powiatowego  o  wsparcie  w 
przyjęciu  Ścinawki  Średniej  do  KSRG.  Burmistrz  jeszcze  raz  podziękował  za  złożone 
sprawozdań oraz złożył wszystkim życzenia świąteczne. 

O godz.1608 Przewodniczący RM ogłosił 15 minutową przerwę.
Obrady wznowiono o godz.1626.

Ad. 7

Krzysztof Przybycień – Prezes MKS Radków złożył sprawozdanie z działalności klubu 
sportowego (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).
 
Paweł Hroboni –  Prezes WLKS Wambierzyce złożył sprawozdanie z działalności klubu 
sportowego (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Stanisław Borkowski – Prezes MLKS „Zjednoczeni” Ścinawka Średnia złożył sprawozdanie z 
działalności klubu sportowego (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

J.  Gorczycki  –  zarzucił  Panu Borkowskiemu  że  co  roku  w  swoim  sprawozdaniu  jest 
przedstawiana sprawa łączenia klubów. Zaproponował aby Pan Stanisław dał sobie spokój z 
łączeniem klubów.  Uważa,  że  jako stowarzyszenie  może prowadzić  działalność  i  szukać 
sponsorów  na  funkcjonowanie  klubu  to  nie  będzie  problemów  finansowych.  Poprosił  o 
zaprzestanie powielania sprawy łączenia klubów.

Borkowski –  zarzucił radnemu J. Gorczyckiemu, że nie zrozumiał, nie chodzi o łączenie 
klubów, proponuje utworzenie jednego gminnego klubu. 

Marek Niewiadomy –  Prezes UKS „Viktoria”  złożył sprawozdanie z działalności sekcji 
łuczniczej (sprawozdania stanowią załączniki do protokołu). Odniósł się do dyskusji w 
sprawie łączenia klubów – uważa, że powinno utworzyć się jeden gminny zespół, przez co 
zmniejszą się koszty.

J. Gorczycki –  na posiedzeniu Rady Sporu problem łączenia klubów został omówiony i 
rozwiązany. Zapytał M. Niewiadomego dlaczego odłączył się od Zjednoczonych.

M. Niewiadomy –  wyjaśnił, że nie funkcjonował w klubie „Zjednoczeni”  a sekcja łucznicza 
została powołana stosunkowo niedawno. 

S. Hajłasz –  uważa, że jak Pan S. Borkowski odejdzie  z MLKS „Zjednoczeni”  to nic nie 
będzie i życzy aby jak najdłużej pracował. Radny jest za połączeniem w jeden zespół bo w 
większości siła. Radny podziękował Stanisławowi Borkowskiemu za wieloletnią pracę.

J. Gorczycki –  szanuje pracę  Pana Stanisława  uważa, że swoją wypowiedzią nie uraził 
Stanisława.

Ryszard Markowicz –  Prezes LZS „Tęcza”  Ścinawka Dolna złożył sprawozdanie z 
działalności zespołu sportowego (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

 Krzysztof Toporowski –  Prezes LZS „Granica”  Tłumaczów złożył informacje z działalności 
zespołu sportowego (informacja stanowi załącznik do protokołu).



Burmistrz – sport  jest  to  gorący temat  gdzie  grają emocje.  Dzięki  akceptacji  Rady która 
pomysły  Burmistrza  uchwaliła  na  terenie  gminy  powstała  dobra  baza  sportowa.  Został 
stworzony Gminny Klubu Sportowy do spraw sportu na którym jest omawiana problematyka 
sportu, Burmistrz uważa, że na posiedzenie Rady Sportu powinno zaprosić się ludzi 
wykształconych w kierunku rozwoju, rozmawiać o organizacji i o pieniądzach. Gmina ponosi 
ogromne koszty finansowe w zakresie finansowania trenerów, szkoleniowców a nauczyciele 
WF nie angażują się bezpośrednio. Burmistrz złożył wniosek który dotyczył klubów 
piłkarskich, wybranie miejsca gdzie można stworzyć jeden klub, jedną silną drużynę, którą 
będzie stać utrzymać i która będzie reprezentować gminę. Burmistrz podziękował 
działaczom sportu za postawę i za ogrom młodzieży skupiającej wokół siebie.

J. Gorczycki –  podziękował Burmistrzowi za wkład na rzecz sportu oraz poprosił o dalsze 
działania i większe dotacje na rzecz sportu.

O godz. 1722 Przewodniczący RM ogłosił przerwę.  
Obrady wznowiono o godz.1738 

.
      

Ad. 8

Burmistrz –  złożył sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Radków z 
organizacjami pozarządowymi za rok 2011 (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Ad. 9

Burmistrz – złożył sprawozdanie ze swoich prac w okresie międzysesyjnym za okres od 23 
lutego 2012 roku do 28 marca 2012 roku (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).
Burmistrz złożył wszystkim radnym i mieszkańcom życzenia świąteczne.

Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania.
Nikt z radnych nie miał pytań. 

O godz.1739 Przewodniczący RM ogłosił 15 minutową przerwę.
Obrady wznowiono o godz.1753.

Ad. 10
DRUK NR 1 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Radków

Przewodniczący RM –  poinformował, że wszystkie projekty uchwał zostały szczegółowo 
omówione na posiedzeniach Komisji RM i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w 
sprawie DRUKU NR 1.

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz –  Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
K. Sypień –  Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
Cz. Jarzyńska –  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M. Gancarski –  Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.



Przystąpiono do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały:
Głosowało 15 radnych:    za -  15  przeciw - 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 2 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Radków na 
2012 rok 

Przewodniczący RM –  poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz –  Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
K. Sypień –  Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
Cz. Jarzyńska –  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M. Gancarski –  Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały:
Głosowało 15 radnych:    za -  15  przeciw - 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 3 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości

Przewodniczący RM –  poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały. 

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz –  Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
K. Sypień –  Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
Cz. Jarzyńska –  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały przy dwóch głosach wstrzymujących.
M. Gancarski –  Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały:   
Głosowało 15 radnych:    za -  12  przeciw - 0   wstrzymało się – 3.

DRUK NR 4 w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Radków w 2012 roku 

Przewodniczący RM –  poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz –  Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
K. Sypień –  Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
Cz. Jarzyńska –  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M. Gancarski –  Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.



Przystąpiono do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały:
Głosowało 15 radnych:    za -  15  przeciw - 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 5 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Radków w 2012 
roku 

Przewodniczący RM –  poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projekt uchwały. 

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz –  Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
K. Sypień –  Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
Cz. Jarzyńska –  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M. Gancarski –  Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały:
Głosowało 15 radnych:    za -  15  przeciw - 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 6 w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami 
dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami

Przewodniczący RM –  poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz –  Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
K. Sypień –  Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
Cz. Jarzyńska –  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M. Gancarski –  Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały:
Głosowało 15 radnych:    za -  15  przeciw - 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 7 w sprawie regulaminu korzystania z siłowni na terenie Gminy 
Radków 

Przewodniczący RM –  poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały. 

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz –  Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
K. Sypień –  Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.



Cz. Jarzyńska –  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M. Gancarski –  Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały.
Głosowało 15 radnych:    za – 15  przeciw – 0 wstrzymało się -0.

DRUK NR 8 zmieniający uchwałę Nr IX/45/11 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 
13 maja 2011roku w sprawie przyjęcia do realizacji projektu w ramach 
Programu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka 

Przewodniczący RM –  poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
R. Markowicz –  Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
K. Sypień –  Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
Cz. Jarzyńska –  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M. Gancarski –  Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały.
Głosowało 15 radnych:  za – 15  przeciw – 0  wstrzymało się – 0.

Ad. 11 Wnioski i zapytania radnych oraz mieszkańców miasta i gminy.
Nie było.

Ad. 12 Interpelacje radnych.
Nie wpłynęły.

Ad. 13 Sprawy różne.

A. Szwed –  radny powiatowy –  złożył wszystkim obecnym i mieszkańcom Miasta i Gminy 
Radków życzenia świąteczne.

Przewodniczący RM – złożył wszystkim życzenia świąteczne.

Ad. 14

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął obrady XXIV sesji Rady 
Miejskiej w Radkowie.

  Protokołowała:  Przewodniczący RM

Lucyna Połowczuk     Bogumił Kuczyński


	Ad. 2
	Ad. 3
	Ad. 4
	Ad. 6

	Ad. 7
	Przystąpiono do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały:
	Głosowało 15 radnych: za - 15 przeciw - 0 wstrzymało się – 0.
	DRUK NR 2 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Radków na 2012 rok
	Przystąpiono do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały:
	Głosowało 15 radnych: za - 15 przeciw - 0 wstrzymało się – 0.
	Przystąpiono do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały:
	Głosowało 15 radnych: za - 12 przeciw - 0 wstrzymało się – 3.
	Przystąpiono do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały:
	Głosowało 15 radnych: za - 15 przeciw - 0 wstrzymało się – 0.
	Przystąpiono do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały:
	Głosowało 15 radnych: za - 15 przeciw - 0 wstrzymało się – 0.
	Przystąpiono do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały:
	Głosowało 15 radnych: za - 15 przeciw - 0 wstrzymało się – 0.

